
 
PROTOKÓŁ NR XXXIX/10 

 
z posiedzenia Rady Miejskiej w Kobylinie w dniu 29 marca 2010 roku 

 
 
 
 
XXXIX sesja Rady Miejskiej w Kobylinie została zwołana na dzień 29 marca 2010 roku                  
o godzinie  18.00 w Klubie Seniora w Kobylinie. 
W sesji uczestniczyło 14 radnych (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokółu), 
zaproszeni goście (lista obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokółu)  oraz Burmistrz 
Kobylina – Bernard Jasiński, Sekretarz Gminy – Mirosław Sikora, Skarbnik Gminy – Jolanta 
Nowak i Starosta Krotoszyński – Leszek Kulka. 
Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Kobylinie – Piotr Chlebowski. 
 
 
 
Ad 1  
Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Kobylinie – Piotr Chlebowski, który 
powitał wszystkich zebranych i stwierdził, że zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu 
uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
Zaproponował rozszerzenie porządku obrad w punkcie 9 o podpunkt h) – zaopiniowanie projektu 
uchwały w sprawie :  wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę w trybie bezprzetargowym na okres 
do 3 lat na rzecz tych samych dzierżawców, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość oraz      
o podpunkt i) – zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXXII/193/09 Rady 
Miejskiej w Kobylinie z dnia 31 sierpnia 2009 roku w sprawie ustalenia minimalnych stawek 
czynszu najmu za lokale użytkowe.  
Rada Miejska jednogłośnie ( 13 za) przyjęła zmiany w porządku obrad. 
 
 
 
Po uwzględnieniu przyjętych zmian porządek obrad przedstawia się następująco: 
 
1. Otwarcie sesji.  
2. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 
3. Zapytania, wnioski i interpelacje. 
4. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej.  
5. Informacja o realizacji zadań z zakresu pomocy społecznej. 
6. Stan bezpieczeństwa i porządku publicznego w gminie w 2009 roku. 
7. Stan bezpieczeństwa pożarowego na terenie gminy w 2009 roku. 
8. Informacja o działalności związków, stowarzyszeń i organizacji międzygminnych, których 

członkiem jest Gmina Kobylin. 
9. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie : nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy na rok 2011 
środków stanowiących fundusz sołecki, 

b) w sprawie : zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Biblioteki Publicznej 
Miasta    i Gminy w Kobylinie za rok 2009, 
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c) w sprawie : pokrycia wyniku finansowego Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy            
w Kobylinie za rok 2009, 

d) w sprawie : zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Muzeum Ziemi 
Kobylińskiej w Kobylinie za rok 2009, 

e) w sprawie : podziału wyniku finansowego Muzeum Ziemi Kobylińskiej w Kobylinie za 
rok 2009, 

f) w sprawie : zmiany Uchwały Nr XXII/127/2000 Rady Miasta i Gminy w Kobylinie        
z dnia 30 października 2000 roku w sprawie ustalenia wysokości diet oraz należności      
z tytułu zwrotu kosztów podróży dla radnych, 

g) w sprawie : zmiany budżetu gminy Kobylin na rok 2010 
h) w sprawie :  wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę w trybie bezprzetargowym na 

okres do 3 lat na rzecz tych samych dzierżawców, której przedmiotem jest ta sama 
nieruchomość, 

i) zmieniająca Uchwałę Nr XXXII/193/09 Rady Miejskiej w Kobylinie z dnia 31 sierpnia 
2009 roku w sprawie ustalenia minimalnych stawek czynszu najmu za lokale użytkowe 

10. Wolne głosy i wnioski.  
11. Zakończenie. 
 
 
BURMISTRZ podsumował kolejny sezon rozgrywek ligi gminnej w tenisie stołowym w sezonie 
2009/10. W rozgrywkach uczestniczyło 6 drużyn, które rozegrały wszystkie mecze : 

- I miejsce zajął LZS Zalesie Małe z kompletem 10 zwycięstw. 
- II miejsce zajął LZS Łagiewniki – 7 zwycięstw 
- III miejsce zajął LZS Smolice -  5 zwycięstw 
- IV miejsce zajął LZS Kuklinów – 3 zwycięstwa 
- V miejsce zajął LZS Kobylin – 2 zwycięstwa 
- VI miejsce zajął LZS Wyganów – 0 zwycięstw. 

Podziękował wszystkim zawodnikom za to, że chcieli okres zimowy spędzić na sportowo. 
Następnie razem z Przewodniczącym wręczyli puchary przedstawicielom LZS-ów. 
Na posiedzeniu przybył radny Roman Ciesiółka. 
 
Ad 2 
P. CHLEBOWSKI poinformował, że zapoznał się z protokółem z poprzedniej sesji i nie wnosi do 
jego treści żadnych uwag. Zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi do protokółu. Ponieważ nikt uwag 
nie zgłosił, zaproponował przyjęcie protokółu bez jego odczytania. 
Rada Miejska jednogłośnie (14 za) przyjęła protokół z poprzedniej sesji.  
 
 
Ad 3 
M. DYMARSKI poinformował, że razem z r.Wojciechem Styburskim chciałby zaprezentować 
zdjęcia przedstawiające jak wygląda stan naszego otoczenia, dróg, skrzyżowań, drzew. Jako radni 
od 4 lat działają w sprawie poprawy jakości dróg, ale z mizernym skutkiem. Ich apele pozostają bez 
odzewu. Poprosił obecnych by przyjrzeli się zdjęciom i wyciągnęli wnioski odnośnie dalszego 
działania. 
J. RATAJCZAK zapytał Burmistrza o zapis w informacji o działalności międzysesyjnej dotyczący 
przeprowadzonej kontroli z Urzędu Marszałkowskiego odnośnie realizacji projektu rozbudowy 
remizy OSP w Kobylinie i remontu świetlicy wiejskiej w Fijałowie,  
 
 
Ad 4 
P. CHLEBOWSKI zauważył, że radni otrzymali informację Burmistrza o działalności 
międzysesyjnej, stanowiącą załącznik nr 3 do niniejszego protokółu.  Zapytał, czy są pytania. 
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Nikt pytań nie zgłosił. 
 
 
Ad 5 
P. CHLEBOWSKI zauważył, że informacja o realizacji zadań z zakresu pomocy społecznej, 
stanowiąca załącznik nr 4, była omawiana na posiedzeniach komisji stałych przez Kierownik 
Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kobylinie – Izabele Domaszewską. Komisje 
jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały informację. Zapytał, czy są pytania. 
Nikt pytań nie zgłosił. 
Rada Miejska jednogłośnie (14 za)  przyjęła informację. 
 
 
Ad 6 
P. CHLEBOWSKI stwierdził, że informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego          
w gminie w 2009 roku, stanowiąca załącznik nr 5 do niniejszego protokółu, była omawiana na 
posiedzeniach komisji stałych  przez Kierownika Posterunku Policji – Mariusza Polnego. Komisje 
jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały informację. Zapytał, czy sa pytania. 
Nikt pytań nie zgłosił. 
Rada Miejska jednogłośnie (14 za) przyjęła informację. 
 
 
Ad 7 
P. CHLEBOWSKI zwrócił uwagę, że informacja o stanie bezpieczeństwa pożarowego na terenie 
gminy w 2009 roku, stanowiąca załącznik nr 6 do niniejszego protokółu była omawiana na 
posiedzeniach komisji stałych  przez Miejsko – Gminnego Komendanta Ochotniczych Straży 
Pożarnych – Stanisława Frąckowiaka. Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały informację. 
Zapytał, czy są pytania. 
Nikt pytań nie zgłosił. 
Rada Miejska jednogłośnie (14 za) przyjęła informację. 
 
 
Ad 8 
P. CHLEBOWSKI powiedział, że informacja o działalności związków, stowarzyszeń i organizacji 
międzygminnych, których członkiem jest Gmina Kobylin, stanowiąca załącznik nr 7 do niniejszego 
protokółu, była omawiana na posiedzeniach komisji stałych przez Burmistrza. Zapytał, czy są 
pytania. 
Nikt pytań nie zgłosił. 
Rada Miejska jednogłośnie (14 za) przyjęła informację. 
 
 
Ad 9 
a) 
P. CHLEBOWSKI zauważył, że projekt uchwały w sprawie : nie wyrażenia zgody na 
wyodrębnienie w budżecie gminy na rok 2011 środków stanowiących fundusz sołecki, był 
omawiany na posiedzeniach komisji stałych. 
BURMISTRZ poinformował, że temat funduszu sołeckiego omawiano podczas spotkania                
z sołtysami w dniu 2 marca br. Sołtysi uznali iż w Gminie Kobylin podobne rozwiązanie istnieje już 
od lat. Ponieważ dotychczasowe zasady finansowania sołectw dobrze funkcjonują, nie ma potrzeby 
by wprowadzać Fundusz Sołecki, który bardziej zbiurokratyzuje realizację zadań.   
P. CHLEBOWSKI poprosił przewodniczących komisji stałych o przedstawienie opinii komisji . 
R. CIESIÓŁKA poinformował, że Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 5 za. 
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M. FLAK poinformował, że Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 3 za.  
A.JARUS poinformował, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały – 5za. 
 

UCHWAŁA NR XXXIX/230/10 
Rady Miejskiej w Kobylinie 
z dnia 29 marca 2010 roku 

 
w sprawie : nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy na rok 2011 środków 

stanowiących fundusz sołecki, 
  

została podjęta jednogłośnie (14 za) i stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokółu.  
 
 
b) 
P. CHLEBOWSKI zauważył, że projekt uchwały w sprawie : zatwierdzenia rocznego sprawozdania 
finansowego Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy w Kobylinie za rok 2009, był omawiany na 
posiedzeniach komisji stałych. Zapytał, czy są pytania. Ponieważ nikt pytań nie zgłosił, poprosił 
przewodniczących komisji stałych o przedstawienie opinii komisji . 
R. CIESIÓŁKA poinformował, że Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 5 za. 
M. FLAK poinformował, że Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 3 za.  
A.JARUS poinformował, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały – 5za. 
 

UCHWAŁA NR XXXIX/231/10 
Rady Miejskiej w Kobylinie 
z dnia 29 marca 2010 roku 

 
w sprawie : zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Biblioteki Publicznej Miasta     

i Gminy w Kobylinie za rok 2009, 
  

została podjęta jednogłośnie (14 za) i stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokółu.  
 
c) 
P. CHLEBOWSKI stwierdził, że projekt uchwały w sprawie : pokrycia wyniku finansowego 
Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy w Kobylinie za rok 2009, był omawiany na posiedzeniach 
komisji stałych. Zapytał, czy są pytania. Ponieważ nikt pytań nie zgłosił, poprosił 
przewodniczących komisji stałych o przedstawienie opinii komisji . 
R. CIESIÓŁKA poinformował, że Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 5 za. 
M. FLAK poinformował, że Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 3 za.  
A.JARUS poinformował, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały – 5za. 
 

UCHWAŁA NR XXXIX/232/10 
Rady Miejskiej w Kobylinie 
z dnia 29 marca 2010 roku 
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w sprawie : pokrycia wyniku finansowego Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy w Kobylinie 
za rok 2009, 

  
została podjęta jednogłośnie (14 za) i stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokółu.  
 
d) 
P. CHLEBOWSKI zwrócił uwagę, że projekt uchwały w sprawie : zatwierdzenia rocznego 
sprawozdania finansowego Muzeum Ziemi Kobylińskiej w Kobylinie za rok 2009, był omawiany 
na posiedzeniach komisji stałych. Zapytał, czy są pytania. Ponieważ nikt pytań nie zgłosił, poprosił 
przewodniczących komisji stałych o przedstawienie opinii komisji . 
R. CIESIÓŁKA poinformował, że Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 5 za. 
M. FLAK poinformował, że Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 3 za.  
A.JARUS poinformował, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały – 5za. 
 

UCHWAŁA NR XXXIX/233/10 
Rady Miejskiej w Kobylinie 
z dnia 29 marca 2010 roku 

 
w sprawie : zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Muzeum Ziemi Kobylińskiej 

w Kobylinie za rok 2009, 
  

została podjęta jednogłośnie (14 za) i stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokółu.  
 
e) 
P. CHLEBOWSKI powiedział, że projekt uchwały w sprawie : podziału wyniku finansowego 
Muzeum Ziemi Kobylińskiej w Kobylinie za rok 2009, był omawiany na posiedzeniach komisji 
stałych. Zapytał, czy są pytania. Ponieważ nikt pytań nie zgłosił, poprosił przewodniczących 
komisji stałych o przedstawienie opinii komisji . 
R. CIESIÓŁKA poinformował, że Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 5 za. 
M. FLAK poinformował, że Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 3 za.  
A.JARUS poinformował, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały – 5za. 
 

UCHWAŁA NR XXXIX/234/10 
Rady Miejskiej w Kobylinie 
z dnia 29 marca 2010 roku 

 
w sprawie : podziału wyniku finansowego Muzeum Ziemi Kobylińskiej w Kobylinie za rok 

2009, 
  

została podjęta jednogłośnie (14 za) i stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokółu.  
 
f) 
P. CHLEBOWSKI zauważył, że projekt uchwały w sprawie : zmiany Uchwały Nr XXII/127/2000 
Rady Miasta i Gminy w Kobylinie z dnia 30 października 2000 roku w sprawie ustalenia wysokości 
diet oraz należności z tytułu zwrotu kosztów podróży dla radnych, , był omawiany na posiedzeniach 
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komisji stałych. Zapytał, czy są pytania. Ponieważ nikt pytań nie zgłosił, poprosił 
przewodniczących komisji stałych o przedstawienie opinii komisji . 
R. CIESIÓŁKA poinformował, że Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 5 za. 
M. FLAK poinformował, że Komisja Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały, przy 2 głosach za i 1 wstrzymującym.  
A.JARUS poinformował, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały – 5za. 
 

UCHWAŁA NR XXXIX/235/10 
Rady Miejskiej w Kobylinie 
z dnia 29 marca 2010 roku 

 
w sprawie : zmiany Uchwały Nr XXII/127/2000 Rady Miasta i Gminy w Kobylinie z dnia       

30 października 2000 roku w sprawie ustalenia wysokości diet oraz należności z tytułu zwrotu 
kosztów podróży dla radnych,  

  
została podjęta przy 13 głosach za i 1 wstrzymującym i stanowi załącznik nr 13 do niniejszego 
protokółu.  
 
g) 
SKARBNIK przedstawiła autopoprawki do projektu uchwały w sprawie : zmiany budżetu gminy 
Kobylin na rok 2010, stanowiące załącznik nr 14 do niniejszego protokółu.   
W treści uchwały została pominięta zmiana jednego paragrafu, dotyczącego kwot dotacji. 
Jednocześnie załącznik nr 6 zostałby zmieniony pod kątem nowej ustawy o finansach publicznych    
i uzupełniony o dotację dla Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej na zakup skokochronu.  
P. CHLEBOWSKI odczytał treść autopoprawek. 
Rada Miejska jednogłośnie (14 za) przyjęła autopoprawki. 
P. CHLEBOWSKI stwierdził, że projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Kobylin na rok 
2010, był omawiany  był omawiany na posiedzeniach komisji stałych. Zapytał, czy są pytania. 
Ponieważ nikt pytań nie zgłosił, poprosił przewodniczących komisji stałych o przedstawienie opinii 
komisji . 
R. CIESIÓŁKA poinformował, że Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 5 za. 
M. FLAK poinformował, że Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 3 za.  
A.JARUS poinformował, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały – 5za. 
 

UCHWAŁA NR XXXIX/236/10 
Rady Miejskiej w Kobylinie 
z dnia 29 marca 2010 roku 

 
w sprawie : zmiany budżetu gminy Kobylin na rok 2010, 

  
została podjęta jednogłośnie (14 za) i stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokółu.  
 
h) 
J. PALUSZKIEWICZ przedstawił projekt uchwały w sprawie : wyrażenia zgody na oddanie           
w dzierżawę w trybie bezprzetargowym na okres do 3 lat na rzecz tych samych dzierżawców, której 
przedmiotem jest ta sama nieruchomość. 
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W związku ze zmianą przepisów na Radę Miejską nałożono obowiązek podjęcia uchwały                 
w przypadku gdy po umowie dzierżawy zawartej na czas oznaczony do lat 3, strony zawierają 
kolejne umowy, których przedmiotem jest ta sama nieruchomość. Poprosił radnych o podjęcie w/w 
uchwały. Taka zgoda jest potrzebna, by dzierżawcy czuli się bezpiecznie i dla dobrej gospodarki 
nieruchomościami. 
P. CHLEBOWSKI stwierdził, że projekt uchwały był omawiany  był omawiany na posiedzeniach 
komisji stałych. Zapytał, czy są pytania. Ponieważ nikt pytań nie zgłosił, poprosił 
przewodniczących komisji stałych o przedstawienie opinii komisji . 
R. CIESIÓŁKA poinformował, że Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 5 za. 
M. FLAK poinformował, że Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 3 za.  
A.JARUS poinformował, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały – 5za. 
 

UCHWAŁA NR XXXIX/237/10 
Rady Miejskiej w Kobylinie 
z dnia 29 marca 2010 roku 

 
w sprawie : wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę w trybie bezprzetargowym na okres do 
3 lat na rzecz tych samych dzierżawców, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość, 

 
została podjęta jednogłośnie (14 za) i stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokółu.  
 
i) 
SEKRETARZ przedstawił projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXXII/193/09 Rady 
Miejskiej w Kobylinie z dnia 31 sierpnia 2009 roku w sprawie ustalenia minimalnych stawek 
czynszu najmu za lokale użytkowe. 
Wyjaśnił, że w podjętej w ub. r. uchwale nie było zapisu upoważniającego Burmistrza do ustalania 
indywidualnych stawek czynszu najmu za lokale handlowe na wsiach. O taki zapis zostałby 
uzupełniony par. 1. Przypomniał, że Gmina posiada dwa takie lokale w Długołęce i Fijałowie. 
Gdyby przyjęto stawkę jaka obowiązuje w mieście, wtedy nie byłoby chętnych na dzierżawę. 
Dlatego zaproponowano, żeby Burmistrz dla tych lokalów ustalał stawkę indywidualnie.  
P. CHLEBOWSKI powiedział, że projekt uchwały był omawiany  był omawiany na posiedzeniach 
komisji stałych. Zapytał, czy są pytania. Ponieważ nikt pytań nie zgłosił, poprosił 
przewodniczących komisji stałych o przedstawienie opinii komisji . 
R. CIESIÓŁKA poinformował, że Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 5 za. 
M. FLAK poinformował, że Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 3 za.  
A.JARUS poinformował, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały – 5za. 
 

UCHWAŁA NR XXXIX/238/10 
Rady Miejskiej w Kobylinie 
z dnia 29 marca 2010 roku 

 
zmieniająca Uchwałę Nr XXXII/193/09 Rady Miejskiej w Kobylinie z dnia 31 sierpnia 2009 

roku w sprawie ustalenia minimalnych stawek czynszu najmu za lokale użytkowe, 
 
została podjęta jednogłośnie (14 za) i stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokółu.  
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Ad 10 
T. DŻYGAŁA przypomniał, że w okresie zimowym miały miejsce duże opady śniegu. W Zalesiu  
Wielkim drogi podzielone są na gminne i powiatowe. Odśnieżając drogi powiatowe kierowcy 
przejeżdżając przez odcinki dróg gminnych, podnosili pług do góry. W tej miejscowości dwóch 
mieszkańców posiada pługi, więc drogi są odśnieżane bez czekania na Gminę czy Powiat. Teraz      
z gazet dowiadują się, że nie powinni sami odśnieżać – nie są przeszkoleni i nie posiadają 
odpowiedniego sprzętu. Jednak gdyby nie odśnieżali dzieci nie mogłyby jechać do szkoły, ludzie do 
pracy. Zwrócił się do Starosty, czy nie dałoby się głównych  dróg przemianować na drogi 
powiatowe. Poza tym w drodze są duże dziury i trudne jest nią przejechać.  
Podsumował, że zgłasza dwa wnioski – żeby uporządkować drogi oraz wyremontować dziury.   
J. PATRYAS zauważył, że w ubiegłym roku w Łagiewnikach na drodze powiatowej położono 
dywanik asfaltowy, wykonując też studzienki do odprowadzania wody, ale woda stoi nadal. Poza 
tym niedbale zakończono pracę przy krzyżówce, zrzucono resztę masy na drogę i  przywalcowano. 
W związku z tym na drodze powstał garb. Poprosił o wizję lokalną i poprawienie tej drogi. 
I.NOWAK podziękował za remont przepustu w Zalesiu Wielkim. Mieszkańcy długo walczyki o te 
prace. Przeczyszczenia wymaga przepust znajdujący się o ok. 100 metrów obok, ponieważ nie 
przepuszcza wody – w czasie obfitych opadów nie można przejechać. 
Zawnioskował o umieszczenie lustra na krzyżówce w centrum Zalesia Wielkiego, ponieważ nie 
wiadomo jak jechać. Poza tym jest złe oznakowanie - nie wiadomo który pojazd ma pierwszeństwo. 
Podczas ścinania poboczy w ubiegłym roku nie było żadnego nadzoru. Ścięto pobocza tam, gdzie 
nie było planowane, a  tam gdzie planowano nie ścięto. Prac nie dokończono i musiał sprzątnąć 
pozostałe na drodze duże kamienie. Tak jest do dziś, woda stoi na asfalcie.  
Należy wykosić krzewy i chwasty, które są na rowach – nie będzie wtedy problemów                       
z odśnieżaniem. Poza tym firma odśnieżająca powinna mieć dokładne instrukcje, które drogi ma 
odśnieżać, ponieważ odśnieża złe drogi.  
Na drogach w Zalesiu Wielkim są dziury. Przez rok nie były wykonane żadne prace, dlatego należy 
w tej miejscowości wyremontować drogi w pierwszej kolejności. Im dłużej się czeka, tym będzie 
gorzej.  
M. KUCHARCZYK stwierdziła, że także do Rębiechowa nie można dojechać, ponieważ w drodze 
są  dziury. Poza tym mieszkańcy są zadowoleni z odśnieżania i nie mają zastrzeżeń.  
W. STYBURSKI przedstawił zdjęcia wsi Kuklinów dotyczące dróg. 
W centrum Kuklinowa obok sklepu przy drodze do Staregogrodu jest duży próg. Próbowali go 
zlikwidować ale bezskutecznie. Tutejsi mieszkańcy objeżdżają dziurę, bo o niej wiedzą, ale można 
poważnie uszkodzić samochód. 
Największym problemem w Kuklinowie jest wykopany rów wzdłuż drogi krajowej. Zablokowano 
w te sposób wyjazd z parkingu obok sklepu. Uniemożliwiono też osobom mieszkającym wzdłuż 
drogi przejście na drugą stronę – muszą przechodzić przez środek skrzyżowania. Ten rów kopano   
w ubiegły piętek. Prosili o inne rozwiązania, ale ich nie słuchano.  
Mieszkańcy  Kuklinowa czekają na rozwiązanie problemów z drzewami, które znajdują się na 
gruncie Gminy i Powiatu. Podczas wiatrów spadają gałęzie zagrażając bezpieczeństwu. Podobna 
sytuacja jest w Starymgrodzie – w tej sprawie był złożony wniosek.  
Na drodze Starygród – Benice są duże dziury.  
Poinformował, że dyrektor Szkoły Podstawowej w Kuklinowie zagospodarowała morgę 
nieużytków naprzeciw szkoły. 
B. GOŚCINIAK poinformowała o zasadzeniu drzew i róż na nieużytku przed szkołą. Zakupiono 
krzewy z dotacji na pożyteczne wakacje dla dzieci z fundacji wspierania wsi. Przyznano środki na 
wakacje i na wykonanie czegoś pożytecznego dla wsi. Został złożony wniosek o usunięcie lip przy 
szkole ze względów bezpieczeństwa.  
W. STYBURSKI zauważył, że mieszkańcy chcieliby uporządkować park w Kuklinowie. 
Na odcinku drogi powiatowej do Kromolic stoi woda. Także problemy z wodą są na drodze 
Starygród – Wyganów. 
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K. JELINOWSKI zwrócił uwagę, że po zimie na wszystkich drogach są dziury. Powiatowy Zarząd 
Dróg przystąpił do remontów i niedługo efekty tych prac będą widoczne.  
Odnośnie odśnieżania zauważył, że na terenie Zalesia Wielkiego wśród dróg powiatowych jest 
odcinek 400 – 500 metrów drogi gminnej. Nie widzi problemu by ustalić z Burmistrzem, żeby       
w kolejnych latach ten odcinek odśnieżał PZD, a w zamian Gmina odśnieży inny odcinek na drodze 
powiatowej. 
Odnośnie dziur na drodze w Zalesiu Wielkim to wykonano już powierzchniowe utrwalenie od 
centrum w kierunku posesji r.Dżygały oraz od krzyżówki w kierunku centrum. Zasadne byłoby 
wykonanie więcej zabiegów konserwujących, ale budżet jest ograniczony. Tam gdzie będą dziury, 
będą remonty. 
Dziwi się sołtysowi Zalesia Wielkiego. Wielokrotnie był w Zalesiu Wielkim, oraz na sesji i tych 
tematów sołtys Nowak nigdy nie poruszał. Mówi o tym dziś w obecności starosty. Gdyby 
przekazano jemu te uwagi wcześniej, mógłby zareagować.   
Jeśli chodzi o odśnieżanie, to tegoroczna zima była bardzo ciężka. Od wielu lat nie było takich 
opadów śniegu. Sprzętu do zimowego utrzymania dróg jest coraz mniej i nie jest to sprzęt 
najmłodszy. Firmy nie inwestują w sprzęt do odśnieżania, dlatego muszą się posiłkować tym, co 
mają.  
W tegorocznym budżecie z większych zadań zaplanowano dokończenie przebudowy drogi              
w Rębiechowie. W dniu 7 kwietnia minie termin składania ofert i do końca maja powinny 
zakończyć się prace. To zadanie było realizowane wspólnie z Gminą. 
Jest sporo potrzeb odnośnie pielęgnacji zieleni. Od wielu lat nie były wykonywane te prace, teraz 
staramy się je wykonywać sukcesywnie. Podziękował r.Patryasowi, który na terenie Łagiewnik 
bardzo mocno zaangażował się w pielęgnacje drzew. PZD nie jest w stanie uporządkować drzewa 
przy wszystkich drogach. Drzewa przy drodze w Kuklinowie i szkole są ujęte w planie na ten rok. 
Zniszczone nawierzchnie są skutkiem nie tylko zimy, ale też przejazdów ciężkich pojazdów. Np. na 
drodze do Benic jest ograniczenie do 8 ton, a jeżdżą pojazdy cięższe.  
Sprawę nierówności na drodze w Łagiewnikach zgłaszał wykonawcy, ale na końcu ubiegłego roku 
były niesprzyjające warunki i dlatego droga miała zostać poprawiona wiosną. Takie ma 
zapewnienie wykonawcy robót. 
STAROSTA stwierdził, że Powiatowy Zarząd Dróg zrobi wszystko, by wyremontować drogi           
i utrzymać stan posiadania, by drogi nie ulegały dalszym zniszczeniu. To jest też  problem 
ogólnopolski i ogólnoeuropejski. Aby uporządkować stan dróg w całym Powiecie potrzeba ok. 200 
mln zł. Wydatki na drogi co roku są większe, ale są też inne potrzeby.  
Kiedy spadły duże opady śniegu, zareagowano błyskawicznie. Od razu zebrał się sztab kryzysowy   
i zwiększono środki poza przetargiem na zatrudnienie dodatkowych firm. Podejmowano wszystkie 
czynności, by usunąć niedrożności. Badano też stan bezpieczeństwa obiektów wielopłytowych. 
Przede wszystkim podziękował rolnikom i firmie Hodowla Roślin Smolice za pomoc                       
w odśnieżaniu. Bez ich pomocy sytuacja byłaby beznadziejna.  
Jesteśmy jedną rodziną samorządową. Zbliża się 20-lecie samorządu. Podziękował 
samorządowcom z Gminy Kobylin, którzy wspierali samorząd. Złożył wyrazy wdzięczności 
Burmistrzowi i radnym powiatowym. Samorządy zrobiły olbrzymi krok naprzód, wykonały wiele 
inwestycji i remontów. W 2009 roku samorządy przeznaczyły 42 mld zł na inwestycje, natomiast 
instytucje rządowe niecałe 14 mld zł. Tak więc samorządy wydały bardzo dużo na inwestycje, 
korzystając wiele ze środków europejskich – to priorytet. Powiat Krotoszyński pozyskał 20 mln zł, 
do tego Powiatowy Urząd Pracy uzyskał 10 mln zł. W gminach także otrzymano wiele środków       
z zewnątrz.  
Zwrócił uwagę, że Powiat odziedziczył po poprzednich zarządcach 440 km dróg w nienajlepszym 
stanie. Do tej pory udało się już wiele zrobić.  
Jednym z ważniejszych zadań Powiatu jest bezpieczeństwo i infrastruktura społeczna. Na szpital 
nie otrzymują środków z zewnątrz własnych środków wydatkowano 5,5 – 6 mln zł. W ciągu 
ostatnich lat szpital krotoszyński zmienił swoje oblicze. Jest nowoczesny sprzęt, nowe urządzenia. 
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Leczą się w nim mieszkańcy innych powiatów. Zajmują się bezpieczeństwem zdrowotnym, 
promocją zdrowia i bezpłatnymi badaniami.  
Ważne jest bezpieczeństwo publiczne. Wprowadzono monitoring, wspierany jest remont Komendy 
Policji.  
Łącznie Powiat dokłada ok. 1 mln zł do nie swoich zadań, w tym 700 – 800 tys. zł do administracji 
rządowej. Ale jako rodzina samorządowa musimy się wspierać. Dochodzi wiele zadań, a nie 
otrzymujemy na nie środków. Dobrze ocenił współpracę z burmistrzami Powiatu.  
Dużo dofinansowano Dom Opieki Społecznej w Baszkowie. Ale dziś jest tam 196 podopiecznych    
i 100 ludzi ma pracę. Jeszcze musi zostać dokończona infrastruktura. Wcześniej nie spodziewano 
się iż to zadanie zostanie podporządkowane Powiatowi.  
Powiat dokłada do policji, do straży, dużo inwestuje w szkolnictwo. Dobrze gdyby na zadania, 
które nałożono na samorząd , przekazywano też środki. Ale tak nie jest. Administracja rządowa nas 
osłabia zamiast wzmacniać, dlatego musimy się wspierać. Dużo dofinansowujemy szkoły. Ale        
w młodzież należy inwestować. Prawie połowa budżetu Powiatu jest przeznaczana na oświatę. Ale 
na ten cel otrzymujemy też subwencję, natomiast na szpital nie otrzymujemy żadnych środków.  
Jest wiele uwag do infrastruktury drogowej. Należy dobro mieszkańców przedkładać nad dobrem 
partyjnym. Aby być bliżej człowieka konieczna jest decentralizacja. Natomiast państwo powinno 
zajmować się tylko bezpieczeństwem i polityka zagraniczną.  
Na „akcję zima” Powiat wydatkował ok. 1 mln zł.  
Wezwał do wspólnego działania, żeby się wspierać. Przypomniał, że z gminami są realizowane 
wspólne zadania.  
Jako największe bolączki wymienił : wyznaczanie nowych zadań bez dodatkowych środków             
i mniejsze dotacje oraz brak stabilności ustawowej. Chciałby, żeby w Warszawie było większe 
zrozumienie dla samorządu. Należy być elastycznym, otwartym, zachęcać ludzi. Pozyskiwanie 
środków zewnętrznych odbywa się kosztem zadań bieżących. Na remonty dróg potrzeba czasu, ale 
pierwszeństwo mają zadania z dofinansowaniem z zewnątrz, czy to krajowym czy unijnym.  
Podziękował za dobrą współpracę, za zrozumienie. Zadań jest dużo, a środków nie więcej. Należy 
realizować zadania wykorzystując wszystkie możliwości pozyskania dodatkowych środków.   
Przypomniał, że w imieniu Starostwa działa tez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie, Powiatowy 
Urząd Pracy, Sanepid, Weterynaria.  
BURMISTRZ podkreślił, że dyskusje zdominował temat dróg. W Gminie Kobylin większość to są 
drogi krajowe i powiatowe. Sprawdzaliśmy stan dróg gminnych. Dziś Rada Miejska uchwaliła 400 
tys. zł na powierzchniowe utrwalania dróg gminnych, tam gdzie jest to najbardziej potrzebne.         
W przyszłym roku będą remontowane kolejne drogi. Proponuje podwójne utrwalenie, ponieważ 
solidne przeprowadzone rozwiązuje problem na wiele lat. Prawdopodobnie jutro podpisze umowę   
z wykonawcą na remontowanie dziur i jeśli dopisze pogoda, to rozpoczniemy prace.  
Radnemu Ratajczakowi odpowiedział, że przeprowadzono kontrolę z Urzędu Marszałkowskiego, 
ponieważ wystąpiliśmy o płatność w związku z realizacją projektu rozbudowy remizy OSP             
w Kobylinie i remontu świetlicy wiejskiej w Fijałowie. Wartość robót wyniosła 641 tys. zł, w tym 
kwota kwalifikowana to 454 tys. zł. Dofinansowanie z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 
wyniosło 340 tys. zł. Kontrola była pod względem rzeczowym i finansowym - czy wykonano 
poszczególne prace i za kwoty wyliczone w kosztorysach. Kontrola została oceniona pozytywnie      
i wydano dyspozycje by Bank Gospodarstwa Krajowego przelał na konto Gminy ponad 340 tys. zł. 
M. DYMARSKI zauważył, że dyr. Jelinowski nie powiedział, kiedy będą remontowane 
poszczególne drogi. Powinien zostać opracowany plan remontów, który ogłoszonoby publicznie. 
Skoro Powiat ma 400 km dróg, to przy remoncie dziennym 5 km drogi, całość wykonanoby           
w 80 dni, czyli 3,5 miesiąca. Chodzi o to, żeby określono w jakim okresie planowane są remonty      
i ogłoszono to albo w prasie albo przesyłając informację do urzędu. .          
Nie jest usatysfakcjonowany wypowiedzią dyr. Jelinowskiego dotyczącą spraw poruszonych przez 
sołtysa Zalesia Wielkiego. Powinien wiedzieć o działaniach swoich pracowników, ich zaległościach 
i zaniedbaniach a nie mówić o tym, że dopiero teraz sołtys to zgłasza. Dzieje się tak, że radni, 
sołtysi muszą pomagać, nadzorować a czasem i wyznaczać prace pracownikom PZD. Pracownicy ci 
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pracują od 8 do 16, a do pracy w terenie przyjeżdżają o 11 i odjeżdżają o 13. Żeby wykorzystać 
tych pracowników muszą poświęcać swój czas, narzędzia, paliwo. 
Dyr. Jelinowski mówił o tym, że powstał plan wycinki drzew, ale nie zaznaczył na który rok.  
Zjazd w Kuklinowie z drogi krajowej na drogę powiatową w kierunku Staregogrodu obok sklepu 
był szerszy, ale gdy wybudowano chodnik zwężył się do 3 m. Zgłaszano to już 2 lata temu, do dziś 
nie ma odpowiedzi. Natomiast mieszkańcy ich atakują. On jest tylko radnym i ze strony Powiatu 
powinno być zapewnienie iż będzie wspierać tę sprawę. Dyrektor PZD powinien wspierać nas        
w tych działaniach. 
Także można zrobić przejście na chodnik obok drogi krajowej, zasypując częściowo rów                  
i wykonując odwodnienie.  
Powinniśmy się spotykać, wyciągać merytoryczne wnioski, a nie uogólniać. Należy przygotować 
plan działania i na wszystkie zadawane pytania odpowiadać. Na ostatnich sesjach  były pytania         
i odpowiedzi i temat się zakończył.       
W. STYBURSKI stwierdził, że zgłaszano potrzebę ścinki pobocza przy drodze w kierunku stacji 
kolejowej w stronę Rojewa. Prace te miały zostać wykonane rok czy dwa lata temu, czekaliśmy ale 
nic nie zostało zrealizowane. Teraz ponawia apel, żeby to wykonać. 
W. POPIOŁEK podkreślił, że jako radny Powiatu chciałby wziąć w obronę dyr. Jelinowskiego. 
Wszystko opiera się o pieniądze. Wyznacza się zadania Powiatowi, natomiast nie przyznaje na nie 
środków. Razem z Burmistrzem w poprzedniej kadencji byli w Zarządzie Powiatu. Przyczynili się 
do tego, że uchwalono więcej pieniędzy na drogi. Starosta apelował o zrozumienie problemu braku 
środków, który dotyczy nas wszystkich. Wszyscy atakują dyr. Jelinowskiego. Jest to fachowiec       
w zakresie drogownictwa, ale też i pozyskiwania środków unijnych. Ma ograniczoną ilość środków 
do dyspozycji. Duże kwoty pochłonęła akcja zima, teraz jest wiele dziur w drogach, niezbędne jest 
pozyskiwanie dodatkowych środków. 
Dotychczas nikt nie wykonywał pielęgnacji drzew, ani nie ścinał poboczy. Dlatego jest wiele 
zaszłości z poprzednich lat i nie można od razu zrealizować wszystkich zadań.  
Także radni powiatowi często zgłaszają nowe wnioski, ale nie wskazują skąd wziąć na nie 
pieniądze. PZD ma ograniczony budżet. Dyrektor będzie się starał realizować temat, ale nie ma 
środków na zgłaszane zadania. Na razie zajmuje się pozyskiwaniem środków europejskich, co jest 
związane ze skomplikowaną procedurą. Z powodu dużej biurokracji wymaganych jest wiele 
dokumentów. Gdyby były środki, możnaby zatrudnić dodatkowych ludzi.  
W ubiegłym tygodniu objeżdżano drogi powiatowe i spisano najgorsze dziury. Wiadomo więc co 
robić. Powinniśmy jednak zdawać sobie sprawę, że jest 5 gmin i miasto Krotoszyn, gdzie drogi 
wcale nie są lepsze.  
Należy podziękować rolnikom, którzy m.in. w Smolicach i Zalesiu Wielkim brali udział                 
w odśnieżaniu dróg. Gdyby nie oni, nie poradzonoby sobie z odśnieżaniem.  
B. GOŚCINIAK zauważyła, że pewne prace próbowali wykonywać we własnym zakresie, ale ich 
powstrzymano. Podobno nie można wyciąć krzewów przy drodze. Gdyby była taka możliwość, to 
przy szkole może usunąć krzewy, wtedy byłoby bez kosztów. 
K. JELINOWSKI zauważył, że pytano kiedy zostaną wykonane poszczególne prace. Wszystkie 
potrzeby, które odnotował w ubiegłym roku dotyczące pielęgnacji zieleni, są ujęte w planie na 2010 
rok. Wycinki drzew i podcięcia będą realizowane w tym roku. Przypomniał, że PZD nie dysponuje 
specjalistami od tych spraw, nie ma też podnośnika.  
Jeśli chodzi o ścinanie poboczy, to ścinarka pracowała do końca roku na terenie Gminy Kobylin. 
Nie mógł mówić o ścinaniu poboczy dwa lata temu, ponieważ dopiero w ubiegłym roku została 
zakupiona odpowiednia maszyna. W tym roku zaplanowano ścięcie poboczy w Kuklinowie.           
W sprawie odbioru ziemi skontaktuje się z sołtysem.  
W sprawie remontu dróg przedstawił Zarządowi Powiatu harmonogram prac. Dziś nie powie kiedy 
będą remontowane poszczególne drogi. Niektóre odcinki zostaną zrealizowane szybko, inne dłużej. 
Ważne są warunki atmosferyczne, jakie będą panować. Także chciałby jak najszybciej 
wyremontować drogi. 
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Zapewnił, że żaden wniosek nie jest lekceważony. Jeśli go sobie odnotuje, to potem korzysta z tej 
informacji. Często umawiał się w terenie, żeby uzgodnić pewne sprawy.  W Zalesiu Wielkim jest 
bardzo często. Dlatego dziwi się, że dopiero teraz poruszono te tematy. 
P. CHLEBOWSKI podkreślił, że sprawy dróg to nie są łatwe tematy. Udało się wiele rzeczy 
wykonać. Pewne propozycje, które dziś zgłoszono nie były złe np. propozycje r.Dymarskiego 
przedstawienia harmonogramu prac. Staramy się przekazać rzeczy, które nas dotykają i to nie jest 
atak. Żyjemy w swoim środowisku i staramy się pomóc, np. firma Hodowla Roślin Smolice także 
usuwa ziemię z poboczy przy drogach z których korzysta.  
Podziękował staroście za przybycie. 
Następnie złożył wszystkim obecnym życzenia wielkanocne.               
  
    
Ad 11 
Po wyczerpaniu porządku obrad sesję zakończono o godzinie 20.15 
 
 
 
Protokołowała: M. Nowakowska                                                 Obradom przewodniczy ł: 
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